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Program 

09.00-09.05 Velkomst 
V. Marie-Louise Gotholdt, National chef i Røde Kors 

Moderator, Lene Johansen, præsenterer programmet 

09.05-09.15 Hvorfor er der behov for et omsorgscenter til syge hjem-
løse?  
En film om omsorgscentret. I filmen fortæller en bruger og en socialsygeple-
jerske af omsorgscentret, Lene Bruun Damgaard, om betydningen af at få et 
ophold efter indlæggelse på et hospital, og hvordan der henvises borgere 
hertil.  

09.15-09.30 Når det er sygt at være udsat   
Oplæg ved Nina Brünés, koordinator for socialsygeplejerskerne i Region Ho-
vedstaden    
Arbejdet med socialt udsatte patienter involverer en række problemstillinger, 
som sundhedsvæsenet har vanskeligt ved at begribe og håndtere. 
Nina Brünés fortæller om disse udfordringer, og hvorfor der opstod et behov 
for at etablere et omsorgscenter 

09.30-09.50 Omsorgsophold til hjemløse efter en akut hospitalsindlæg-
gelse kan godt betale sig 
Oplæg ved Camilla Bring, Sygeplejerske, MSc 
I oplægget præsenteres resultaterne fra det første randomiserede kontrolle-
rede studie og sundheds-økonomiske evaluering, som undersøger omkost-
ningseffektiviteten af at tilbyde et omsorgsophold til hjemløse efter en akut 
hospitalsindlæggelse. Studiet har bidraget til at skabe evidens inden for et 
område, som traditionelt har været erfaringsbaseret, og giver et bud på, hvor-
dan vi får mest sundhed for pengene. Samtidig eksemplificerer studiet, at det 
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er muligt at lave forskning med en målgruppe som vanligt er ’hard to reach’. 
  

09.50.10.05 Hjemløse borgeres oplevelse af et omsorgsophold efter en 
akut hospitalsindlæggelse  
V. Maja Pedersen, Sygeplejerske, MSc, Ph.d.-studerende 
I forbindelse med det randomiserede kontrollerede studie blev 12 borgere på 
omsorgscentret interviewet under deres ophold. Disse interviews resulterede i 
en videnskabelig publikation, hvori de hjemløse borgeres oplevelse med et 
omsorgsophold efter en akut hospitalsindlæggelse blev sammenfattet. 

10.05-10.35 Paneldebat – Hvordan skaber vi gode sammenhængende 
forløb for syge udsatte borgere, og hvad kan civilsamfundet tilbyde? 
Vi har i mange år talt om bedre overgange og sammenhængende forløb for 
socialt udsatte. Nu har vi unikke forskningsresultater på området. Spørgsmål, 
der kan debatteres:  

• Hvilke overvejelser giver forskningsresultaterne om gode sammenhæn-
gende forløb anledning til? 

• Hvilke potentialer og udfordringer er der i samarbejdet mellem det of-
fentlige og civilsamfundet?  

• Er der andre fagområder, hvor vi kan gøre brug af samme tværsektori-
elle model? F.eks. unge og psykiatrien, alkoholområdet?   

• Hvad skal de næste fælles skridt på vej mod bedre indsatser til udsatte 
målgrupper være?  

Deltagere:  

• Pedro Michael - Chef for Hjemløseenheden i Københavns Kommune 
• Lise Lind - Faglig leder af Røde Kors fællesskabssektion, herunder om-

sorgscentrene  
• Nina Brünes - Faglig koordinator for socialsygeplejerskerne i Region 

Hovedstaden 
• Lise Jordahn, vicedirektør i Den Sociale Virksomhed, Region Hovedsta-

den 
 

10.35-10.50 Pause 

 

10.50-11.05 Når hjemløse borgere kommer under forskningsluppen 
Interview med leder af omsorgscentret Eirsgaard, Jannie Julin og socialsyge-
plejerske, Lene Bruun Damgaard 



 

Hør om oplevelsen af at lave et randomiseret studie blandt hjemløse blandt 
lederen af omsorgscentret og en socialsygeplejerske, der medvirkede i stu-
diet. Hvordan foregik selve randomiseringen? Hvilke etiske dilemmaer opstod 
der undervejs i forskningsprojektet? Hvad var årsagerne til dilemmaerne? Og 
hvordan kan man bruge disse erfaringer og refleksioner til at lave randomni-
serede studier for udsatte grupper.   

11.05-11.40 Paneldebat – om investeringer i sociale indsatser  
En overordnet politisk debat om behovet for randomiserede studier på social- 
og sundhedsområdet. Skal socialforskningen i højere grad kortlægge de sam-
fundsøkonomiske gevinster og omkostninger i indsatserne for udsatte grup-
per for at skabe bedre lighed? Hvor går grænsen for forskningen? Bør man 
altid efterstræbe bedrive forskning på et område for at få evidens for, at det 
betaler sig, før man politisk kan finansiere i sociale investeringer? 

Deltagere: 

• Sophie Hæstorp-Andersen, medlem af regionsrådet i Region Hovedsta-
den  

• Marie-Louise Gotholdt, National chef i Røde Kors 
• Vibe Klarup, formand for Rådet for socialt udsatte 
• Camilla Bjerre Damgaard, fondschef Den Sociale Investeringsfond 
• Ove Andersen, Professor på klinisk forskningscenter på Hvidovre Hos-

pital 

11.40-11.45 Tak for i dag 
V. Moderator 
 


